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رییس کمیسیون عمران مجلس:

تامین مالی اجرای پلُ خلیج فارس
 را به صورت جدی پیگیری می کنیم

محمدرضا رضایی کوچی در حاشیه بازدید از مراحل 
اجرای پلُ خلیج فارس اظهار داشت: امروز در راستای 
بازدیدهای میدانی کمیسیون عمرانی مجلس شورای 
اســامی به جزیره زیبای قشم سفر کرده ایم، در زمان 
حاضر جمعیت قابل توجهی بیش از ۱۰۰ هزار نفر از 
مردمی که در روستاهای این جزیره زندگی می کنند، 
دچار کمبود آب هســتند که برای حل مشکل آنان با 
حضور مدیران آب و فاضاب کشور تصمیماتی گرفته 

شده است.
وی ادامه داد: پیرو این تصمیمات مقرر شد واحدهای که 
در حال انجام عملیات عمرانی و شیرین سازی آب در 
جزیره قشم هستند، عملیات عمرانی و توسعه ای خود 
را هر چه ســریع تر به پایان برسانند و سایر واحدهای 
دیگر هم کار خود را برای حل این مشــکل با سرعت 
آغاز کنند، وزارت نیرو هم متعهد شد که خرید تضمینی 
آب را انجام دهد تا ان شاء الله حداکثر ظرف ۲ سال آینده 

مشکل آب شرب روستاهای این جزیره حل شود.
رییس کمیســیون عمران مجلس شــورای اسامی 
توضیــح داد: موضوع دوم بحث اتصال این جزیره به 
سرزمین اصلی توسط پلُ خلیج فارس بود که قرارگاه 
خاتم الانبیا )ص( در زمان خیلی گذشته کار عمرانی این 
پــل را آغاز کرده بود، منتهی این کار به دلایلی متوقف 
شده بود که در سفر آیت  الله سید ابراهیم رئیسی به این 
جزیره توافقاتی انجام و قرار شد که سازمان منطقه آزاد 
قشــم هم برای اجرای این پلُ یک آورده ای از فروش 

زمین ها داشته باشد.
رضایی کوچی اضافه کرد: در ادامه این تصمیمات بحث 
تهاتر نفت به بخش خصوصی را داشتیم که متاسفانه کار 
روی زمین مانده و هنوز اجرایی نشده است در تاش 
هســتیم که بعد از ســفر به تهران جلسه ای با حضور 
مسوولین مرتبط با سفرهای رئیس  جمهور را برگزار 

کنیم، تا این کار انجام شود.
وی افزود: احداث و اجرای پلُ خلیج فارس موضوع 
مهمی است و شاید مهم ترین مطالبه مردم در این جزیره 
این باشــد که اجرای این پلُ به پایان برســد، ما دانش 
فنی انجام این کار و پیمانکاران خوب و پای کار برای 
ســاخت این پلُ را در کشور داریم، اما موضوع اصلی 

بحث تامین منابع مالی است که با مدل های مختلفی از 
جمله تهاتر نفت می توانیم آن را تعریف کنیم که ان شاء 
الله این خاصه به حق مردم جزیره قشم به زودی محقق 

شود و مردم این جزیره بتوانند از این پلُ استفاده کنند.
رییس کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی با اشاره 
به اینکه جمعیت زیادی از سراسر کشور برای بازدید، 
تجارت و کسب و کار به این جزیره سفر می کنند، گفت: 
اکنون حمل و نقل خودروها و گردشگران برای ورود 
به این جزیره به صورت زمینی )ســفر با خودروهای 
شخصی و عمومی از طریق بندر پهل بندرعباس به بندر 
لافت جزیره قشم و توسط شناورهای لندینگ کرافت( 
با زمان طولانی و رفت و آمدی سخت انجام می شود 
کــه با تکمیل این پلُ در یک زمان کوتاه می توانیم هم 
مسیر ریلی را که طراحی کرده ایم و هم مسیر رفت و 

آمد خودروها و گردشگران را به آسانی انجام دهیم.
اعضای کمیســیون عمران مجلس شورای اسامی 
امروز )چهارشنبه ۲۵ آبان ۱۴۰۱( با حضور در جزیره 
قشم به ترتیب از اسکله صیادی و موج شکن مردمی 
شهر سوزا، آب شیرین کن شهر سوزا با ظرفیت ۲ هزار 
متــر معکب در روز، محل احداث پل خلیج فارس و 
اسکله گردشگری شهر طبل جزیره قشم بازدید کردند.
در جریان این بازدید چند ساعته افشار فتح الهی رییس 
هیات مدیره و مدیر عامل ســازمان منطقه آزاد قشم، 
محمد محمدحسینی فرماندار شهرستان قشم، میرداد 
میردادی شــهردار، حبیب بازماندگان قشمی رییس 
شورای شهر و جمعی از مدیران اجرایی و اداری استان 

هرمزگان و شهرستان مرزی قشم حضور داشتند.
 پلُ خلیج فارس به طول ســه هزار و ۴۳۰ متر شــامل 
دهانه های ۳۶۰ متری و پایه های بر روی دریا، عرض 
عرشه ۳۲ متری دارای چهار مسیر رفت و آمد خودرو، 
یک مسیر رفت و آمد راه آهن و یک مسیر اضطراری 
و پیاده رو است که پس از اجرا می تواند جزیره قشم را 

به سرزمین اصلی متصل کند.
بــرای تکمیل یکی از چهار رکن طرح شــبکه جامع 
ارتباطی خلیج فارس شــامل توسعه بندر کاوه جزیره 
قشم، احداث ۹۲ کیلومتر بزرگراه از بندر کاوه و امتداد 
به خط سراسری از طریق پل خلیج فارس، احداث ۸۶ 
کیلومتر راه آهن از بندر کاوه و امتداد به خط سراسری 
از طریق پل خلیج فارس، احداث پل خلیج فارس به 
منظور تکمیل ارکان طرح بر روی دریا به حجم سرمایه 

گذاری بالغ بر ۴۰۰ میلیون یورو نیاز است.
این پلُ در حد فاصل جزیره قشــم به بندرعباس واقع 
شــده و عاوه بر توسعه کریدور حمل  و نقل شمال - 
جنوب، توسعه اسکله کاوه و امکان احداث اتوبان و راه  

آهن را نیز در این مسیر فراهم خواهد کرد.
با احداث پل خلیج فارس، ترانزیت کالا از منطقه آزاد 
قشم دارای توجیه اقتصادی می شود، به طوریکه بخش 
عمده کالا هایی که از طریق کریدور شــمال - جنوب 
ترانزیت می شــدند، از طریق این پلُ، انجام شــده و 
واردات و صادرات کالا بر اســاس یکسری قوانین و 

مقررات راحت تر، صورت خواهد گرفت.
بر این اساس، هزینه  های حمل و نقل و زمان ترانزیت 
کالا از جزیره قشم کاهش یافته و قیمت تمام شده کالا 
و خدمات به دلیل ایجاد شبکه حمل و نقل ریلی و جاده  

ای کمتر خواهد شد.
ایــن طرح از نظر ابعاد اقتصــادی، عمرانی، صنعتی، 
گردشــگری و رفاهــی از جایگاه مهمی در کشــور 
برخوردار است و نقش حلقه ارتباطی مسیرهای دریایی 
ســواحل پیرامونی قشم به شبکه حمل و نقل ریلی و 
جاده ای کشــور را در امتداد ترانزیت آســیای میانه و 

واردات و صادرات دارد.
پل خلیج فارس از محدوده اســکله لافت در قشم به 
اسکله پهل در شهرستان خمیر متصل می شود و جزیره 

قشم را به سرزمین اصلی مرتبط خواهد کرد.

        اقتصاد کیش -   رییس کمیســیون 
عمران مجلس شورای اسلامی گفت: موضوع 
تامین مالی اجرای پلُ خلیج فارس را از محل 
مصوبات ســفرهای استانی رئیس  جمهور به 
صورت جدی پیگیری می کنیم و امیدواریم 
این طرح توســعه کریدور شمال به جنوب 
کشور از طریق اتصال جزیره راهبردی قشم به 
ســرزمین اصلی در آینده ای نزدیک اجرایی 

شود.

تاکید استاندار هرمزگان بر حفظ 
سلامت محصولات کشاورزی 

اقتصاد کیش-    اســتاندار هرمزگان با اشــاره به اینکه درحال حاضر مگس میوه 
مدیترانه ای و سوسک سرخرطومی حنایی، مرکبات و نخلستان های استان را تهدید 
می کند، گفت: پیگیر تخصیص اعتبارات ملی و همچنین بودجه استانی برای ردیابی و 

مبارزه با این آفت ها هستیم. 
مهدی دوستی در نشست شورای گفت  وگوی دولت و بخش خصوصی استان که 
با موضوع بررســی مسائل و مشکات کشاورزی برگزارشد، افزود: در جهت تامین 
امنیت و سامت محصولات کشاورزی درهرمزگان، رصد و پایش مستمر آفت ها و 

بیماری هایی که کشاورزی استان را تهدید می کند، مورد تاکید است.
وی در بررسی روند طولانی  شدن دریافت مجوز آزمایشگاه های معین جهت تطبیق 
سموم در محصولات کشاورزی، تاکیدکرد: شکایت سازمان غذا و دارو به دلیل اطاله 

در صدور مجوزهای مورد نیاز به بازرسی نهاد ریاست جمهوری ارسال خواهد شد.
»به گزارش ســازمان جهادکشــاورزی هرمزگان؛ مگس میوه مدیترانه ای به عنوان 
خطرناک ترین نوع آفت در باغ های مرکبات و مگس میوه انبه، در هرمزگان مشاهده 
شده و محصول باغداران استان را در معرض تهدید جدی قرار داده است. بیشترین 
مشاهده آفت مگس میوه مدیترانه ای که می تواند به ۳۰۰ گونه گیاهی آسیب بزند در 
سیاهو و حاجی آباد است که این مناطق از مهم ترین مراکز تولید مرکبات استان هستند.«

توسعه ظرفیت های صادرات کشاورزی از بندرلنگه به مقصد قطر
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان همچنین با اشاره به ظرفیت بندرلنگه در جهت 
توسعه صادرات محصولات کشاورزی به مقصد بندر حَمَد قطر، تصریح کرد: کارهای 

بزرگی برای توسعه ظرفیت های بندری شهرستان بندرلنگه تعریف شده است.
دوســتی یادآورشد: احداث بندرگاه جدید، پیوســت یک هکتار به بندرگاه فعلی، 
اختصاص ۱۰۰هکتار زمین برای احداث پارکینگ کانتینری و احداث طرح کمربندی 
بندرلنگه از جمله این طرح ها هستند که وضعیت این بندر را برای صادرات محصولات 

کشاورزی مطلوب تر می کند.
وی با تاکید بر لزوم اصاح گلوگاه هایی که سرعت حرکت صادرکنندگان و بخش 
خصوصی را می گیرد، گفت: در خصوص ترانزیت در بندر شهید رجایی اصاحات 
قابل توجهی صورت گرفت که رویه ها را در ترانزیت از ۴۸ ساعت به سه تا پنج ساعت 

کاهش داد و نتیجه آن بر روی حجم ترانزیت تاثیر بسزایی گذاشت.
تخصیص ۸۴ میلیارد تومان برای حمایت از شرکت های دانش بنیان

استاندار هرمزگان خاطرنشــان کرد: در بحث کمک های فنی و اعتباری، بیش از ۸۴ 
میلیارد تومان به حمایت از شرکت های دانش  بنیان در استان اختصاص داده شد که اگر 
شرکت ها به ویژه آزمایشگاه های مرجع بخواهند تجهیزاتی از این شرکت ها خریداری 
کنند نیز مشمول این اعتبارات خواهند شد و می توانند از این ظرفیت برای توسعه و 

نوآوری استفاده کنند.

تکمیل طرح های آموزشی هرمزگان 
در گرو تامین ۸۰۰ میلیارد تومان است

اقتصاد کیش-   مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان گفت: هم اکنون 
۲۰۱ طرح مدرسه سازی در استان درحال اجرا بوده که تکمیل آن نیازمند ۸۰۰ میلیارد 

تومان اعتبار است. 
سید فخرالدین هاشمی افزود: این طرح های آموزشی در قالب ۸۳۲ کاس درس با 
زیربنای ۱۰۵ هزار و ۵۵۸ مترمربع است که ۱۵۵ طرح به صورت مشارکتی و ۴۶ طرح 

نیز غیرمشارکتی ساخته می شود.
وی بیان داشت: با بهره برداری کامل از این فضاهای آموزشیِ نیمه تمام، ۳۰ هزار دانش 

آموز از مدارس ایمن و استاندارد برخوردار خواهند شد.
به گفته هاشمی، از این تعداد فضای آموزشی ۶۷۷ کاس درس با زیربنای ۷۸ هزار 
و ۳۴۷ مترمربع توسط خیران درحال ساخت است که ۱۷ هزار دانش آموز در سراسر 

استان هرمزگان در آن تحصیل خواهند کرد.
مدیرکل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس هرمزگان ادامه داد: طرح های در دست 
اجرای نوسازی مدارس استان شامل احداث، تکمیل، توسعه، تخریب و بازسازی و 

تعمیر مدارس، سرویس بهداشتی، سالن ورزشی و خوابگاه است.

مدیرکل نوسازی مدارس هرمزگان:

چهارشنبه بازار صنایع دستی در معبد 
هندوها بندرعباس برگزار می شود 

اقتصاد کیش-    مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان گفت: 
چهارشنبه بازار صنایع دستی در معبد هندوها بندرعباس برگزار می شود. 

سهراب بناوند با بیان این مطلب اظهار کرد: بر اساس برنامه ریزی ها و هماهنگی های 
به عمل آمده چهارشنبه بازار صنایع دستی هر هفته در محل معبد هندوهای بندرعباس 

برگزار می شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان با اشاره به اینکه این بازار 
با هدف توسعه و ترویج فرهنگ مصرف محصولات صنایع دستی برگزار می شود، 
خاطرنشــان کرد: در این بازار رشــته های متنوع صنایع دستی مانند گابتون دوزی، 
رودوزی های سنتی، سفال، گلیم بافی، حصیربافی، صنایع دستی دریایی و ... به فروش 
گذاشته می شود.  وی بیان کرد: حمایت از هنرمندان و صنعتگران صنایع دستی و کمک 

به فروش محصولات آنان یکی از اهداف این اداره کل است

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان: 

تقویت بخش کشاورزی هرمزگان 
نیازمند حمایت و توجه جدی است

اقتصاد کیش-  رییس اتاق بازرگانی هرمزگان گفت: با توجه به ظرفیت فوق العاده ای 
که در بخش کشاورزی هرمزگان به ویژه در بخش محصولات خارج از فصل وجود 
دارد، تقویت این بخش بیش از هر زمان دیگر نیازمند توجه و حمایت خاص است. 

محمدرضا صفا در شصت و هفتمین نشست شورای گفتگو دولت و بخش خصوصی 
که با حضور اســتاندار هرمزگان همراه بود، اظهار کرد: اســتان هرمزگان یکی از با 
استعدادترین، مهم ترین و راهبردی ترین مناطق اقتصادی کشور بوده است که با وجود 
ظرفیت های بالایی در حوزه کشاورزی اعم از باغی و صیفی؛ نیازمند توجه و حمایت 

جدی دولت سیزدهم به این بخش است.
وی افزود: امروزه اصاح الگوی مصارف آبی و الگوی کشــت یکی از ضروت های 
مهم  موجود در حوزه کشاورزی است که باید حتما مورد توجه همگان باشد، چرا که 

بی توجهی به این امور قطعا زیان های بسیاری را متوجه کشاورزان می کند.
صفا تاکید کرد: استان هرمزگان می تواند تنها از بخش شیات و کشاورزی درآمد و 
اشــتغال استان را تامین نماید و ظرفیت های بالای آن در بخش گلخانه ای می تواند 
در کشور سرآمد باشد.  وی در ادامه بخش کشاورزی و شیات استان را از بخشهای 
مهم در توسعه اقتصادی دانست وابراز داشت و افزود: بخش کشاورزی استان نیازمند 
ساماندهی است و با توجه به محصولات خارج از فصلی که در استان وجود دارد بدون 
شک محصولات هرمزگان می تواند جایگاه بسیار خوبی در بازارهای هدف داشته 
باشد. استاندار هرمزگان در ادامه این نشست با تاکید بر لزوم تاش در جهت تامین امنیت 
و سامت محصولات کشاورزی، اظهار کرد: رصد و پایش مستمر آفات و بیماری هایی 
که کشاورزی استان را تهدید می کند مورد تاکید است و با توجه به اینکه در حال حاضر 
مگس میوه مدیترانه ای و سوسک سرخرطومی حنایی، مرکبات و نخیات استان را در 
معرض تهدید قرار داده است پیگیری تخصیص اعتبارات ملی جهت ردیابی و مبارزه 

با این آفات در دستورکار قرار می گیرد.
دوستی در بررسی روند طولانی شدن اخذ مجوز آزمایشگاه های معین جهت تطبیق 
سموم در محصولات کشاورزی، تاکیدکرد: شکایت سازمان غذا و دارو به دلیل اطاله 
در صدور مجوزهای مورد نیاز  به بازرسی نهاد ریاست جمهوری ارسال خواهد شد. 
وی با اشاره به ظرفیت بندرلنگه در جهت توسعه صادرات محصولات کشاورزی به 
مقصد بندر حَمَد قطر، تصریح کرد: کارهای بزرگی برای توسعه ظرفیت های بندری 
شهرستان بندرلنگه تعریف شده است که احداث بندرگاه جدید، الحاق یک هکتار به 
بندرگاه فعلی، اختصاص ۱۰۰هکتار زمین برای احداث پارکینگ کانتینری و احداث 
پروژه کمربندی بندرلنگه از جمله این طرح ها هستند که وضعیت این بندر را برای 

صادرات محصولات کشاورزی مطلوب تر خواهد کرد.

رییس اتاق بازرگانی هرمزگان:

پیشرفت ۵۰ درصدی تعمیرات نیمه 
اساسی واحد یک بخار نیروگاه بندرعباس

اقتصاد کیش-     مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از پیشــرفت فیزیکی ۵۰ درصدی 
تعمیرات نیمه اساسی واحد یک بخار این نیروگاه در راستای رفع موانع تولید خبر داد. 
داریوش محمودی، هدف تعمیرات نیمه اساسی واحد یک بخار را رفع موانع تولید در 
جهت بالا بردن راندمان و افزایش تولید و آمادگی برای پیک تابستان آینده عنوان کرد 
و افزود: دراین برنامه عملیاتی، در خصوص تعمیرات لانگستروم ها، بسکتهای میانی 
شــماره یک تعویض کامل صورت گرفت و اتمام جت پرشر، شستشوی شیمیایی 
کندانسور و جت پرشر کولرهای سیکل، رفع گرفتگی و رسوب زدایی آن، تعمیرات 
لوله های معیوب کف کوره در مرحله تخریب سیمان سر درام، رفع نشتی های دود، در 
بخش بدنه ی بویلر عایقها و ورق های کانال خروجی G.R.fan بازسازی و ترمیم شد. 
وی ادامه داد: انجام  تست هیدروتست های باندلهای ریهیت گرم و سرد جهت رفع 
مشکل خا، تعمیر دیفیوزرهای مشعل های سوخت، تعویض و تعمیر درین والوهای 
هیترهای فشارقوی، بررسی پره های ردیف ۵و۶ و بازدید یاتاقان های توربین و ادامه 
روند کار پس از دمونتاژ، تمیزکاری قطعات باز شده، سنگ زنی استالایت های توربین 
و  تستهای غیر مخرب  انجام  شد. محمودی خاطرنشان کرد: در بخش های دیگر نیز، 
تست ترانس های واحد و تعویض ذغال ژنراتور و ترمیم اسلیپ رینگ آن، اجرای پروژه 
بروزرسانی کنترل سطح هیترها و سرویس و بازدیدهای دوره ای و پرمیت های واحد 

طبق برنامه زمان بندی  تا ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
مدیرعامل نیروگاه بندرعباس اتمام جت پرشر ژنراتورساید کندانسور، دمونتاژ و مونتاژ 
پوســته بالایی یاتاقان، نشت یابی کولرهای ژنراتور، اندازه گیری سیل بابیتی سمت 
توربین، عملیات نشت یابی هیترهای فشارقوی، دمونتاژ و مونتاژ مشعل های مازوت را 
از دیگر اقدامات مهم در این تعمیرات برشمرد. محمودی در پایان یادآور شد: مدت 
زمان انجام این عملیات ۶۰ روز می باشــد، که پــس از به مدار آمدن این واحد، ۲۷۰ 

مگاوات ساعت انرژی به شبکه سراسری افزوده خواهد شد.
به گزارش ایسنا، نیروگاه بندرعباس با دارا بودن ۴ واحد بخار و ۲ واحد گازی به ظرفیت 

۱۳۲۰ مگاوات نقش مهمی در پایداری شبکه سراسری برق ایفا می کند.

زیرساخت های صنعت کشتی سازی
 باید تکمیل شود

اقتصــاد کیــش-      معاون وزیر صنعت، معدن و تجــارت با تاکید بر لزوم تکمیل 
زیرساخت های صنعت کشتی سازی، اختصاص اعتبار برای این صنعت توسط مجلس 

را در بودجه سال آینده خواستار شد. 
»علی نبوی« در جریان بازدید اعضای کمیســیون عمران مجلس شورای اسامی از 
مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران )ایزوایکو( افزود: اقدامات بسیار خوبی 

در سال های گذشته در راستای توسعه صنایع دریایی انجام شده است.
رییس هیات عامل ایدرو گفت: صنعت دریا فرصت خوبی را برای کشور ایجاد می 
کند و امیدواریم برای تکمیل زیرساخت های کشتی سازی بتوانیم در قانون بودجه با 
توجه به دولتی بودن مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل، منابعی را برای بازسازی 
و تکمیل ظرفیت های ایزوایکو دریافت کنیم. معاون وزیر صمت تصریح کرد: قانون 
توسعه صنایع دریایی در سال ۸۷ تصویب شده است و با توجه به شرایط روز ضرورت 

دارد مجلس شورای اسامی این قانون را به روز رسانی کند.

معاون وزیر صمت:


